
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 

Από  το  αριθ.6/31-5-2017 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης,  

  

Αριθ. Απόφασης  131                                                             Περίληψη 

Έγκριση της με αριθμό 58/2017 απόφασης της Επιτροπής 

Ποιότητας Ζωής σχετικά με την τοποθέτηση αγάλματος του 

Κων/νου Καραμανλή στην πλατεία Διοικητηρίου Ξάνθης 

 

Στη Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 31 Μαΐου 2017 ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:30, 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων του, 

ύστερα από την αριθμ.πρωτ.21478/26-5-2017 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού 

Συμβουλίου που επιδόθηκε σύμφωνα με το Νόμο στο καθένα από τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου και 

κοινοποιήθηκε στο Δήμαρχο Ξάνθης και με την προεδρία του Προέδρου Δρεμσίζη Ιωάννη για να συζητήσει 

και να πάρει αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της ημερήσιας διάταξης. 

Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 40 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 34 

δημοτικοί σύμβουλοι, δηλαδή: 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ

1) Δρεμσίζης Ιωάννης (Πρόεδρος) 

2) Αγκόρτσας Απόστολος 

3) Ανταμπούφης Νικόλαος 

4) Βασιλούδης Ηλίας 

5) Γιαννώτα Θεοδώρα 

6) Γκιρτζίκη Αλεξία 

7) Γουναρίδης Στυλιανός 

8) Δημούδη Χρυσούλα 

9) Ηλιάδης Θωμάς 

10) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 

11) Ιγιαννίδης Στέφανος 

12) Καμαρίδης Ιπποκράτης 

13) Καρά Αχμέτ 

14) Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 

15) Κιρατζη Ερκάν 

16) Κολλάρος Γεώργιος 

17) Λομβαρδέας Μιχαήλ 

 

18) Μιχαλοπούλου Αλίκη 

19) Μπαντάκ Σιαμπάν 

20) Μποζ Ραμαδάν 

21) Μυλωνάς  Γεώργιος 

22) Ξυνίδης Αθανάσιος 

23) Παπαδόπουλος Κυριάκος 

24) Παρτσαλίδου Δέσποινα 

25) Πυρνάρη Ειρήνη 

26) Σδρέβανος Μαρίνος 

27) Τριανταφυλλίδης Κων/νος 

28) Τσαρεκτσή Τζενάν 

29) Τσεγγελίδης Ιωάννης 

30) Τσιακίρογλου Σωτήριος 

31) Φανουράκης Εμμανουήλ 

32) Χασάν Ογλού Ορχάν 

33) Χασάν Ογλού Φερτούν 

34) Χατζηευφραιμίδης Ιορδάνης 

ΑΠΟΝΤΕΣ

1) Κυριακίδης Αλέξανδρος 

2) Λύρατζης Πασχάλης 

3) Μούρκας Χρήστος 

4) Μπογιάρ Αχμέτ Σελαϊντήν 

5) Ταρενίδης Παναγιώτης 

6) Τσέπελης Εμμανουήλ 

 

 

(οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και προσκλήθηκαν νόμιμα)        

     

Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται ο Δήμαρχος Ξάνθης κ. Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος 

 

Γίνεται μνεία ότι ο δημοτικός σύμβουλος Σωτήριος Τσιακίρογλου αποχώρησε οριστικά από τη συνεδρίαση 

μετά την ψήφιση του 2ου θέματος, οι δημοτικοί σύμβουλοι Αχμέτ Καρά και Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 

μετά την ψήφιση του του 26ου θέματος αποχώρησαν οριστικά από τη συνεδρίαση. 

 

Ο Πρόεδρος Ιωάννης Δρεμσίζης κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου και έθεσε 

υπόψη του συμβουλίου στο 30ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, την αριθμ.πρωτ.21178/24-5-2017 εισήγηση 

της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής Δήμου Ξάνθης η οποία έχει ως εξής: 



 

«ΣΧΕΤ :α) οι διατάξεις του Ν.3852/10,  β) η αριθ.58/23-5-2017 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας 

ζωής, γ) η αριθ.πρωτ.20227/18-5-2017 εισήγηση με τα δικαιολογητικά της,  

Έχοντας υπόψη τα παραπάνω σχετικά παρακαλώ να εισηγηθείτε στο Δημοτικό Συμβούλιο τη λήψη 

απόφασης για την έγκριση τοποθέτησης αγάλματος του Κων/νου Καραμανλή στην πλατεία Διοικητηρίου». 

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έθεσε υπόψη του σώματος την αριθμ.58/2017 απόφαση της Επιτροπής 

Ποιότητας Ζωής σύμφωνα με την οποία εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο «την τοποθέτηση αγάλματος 

του Κωνσταντίνου Καραμανλή, με μέγιστες διατάσεις 2,5 μ. ύψος, 5 μ. πλάτος και 5 μ. μήκος, στο σημείο 

μεταξύ της πλατείας Διοικητηρίου και του Ιερού Ναού της Αγίας του Θεού Σοφίας. Τα έξοδα, στο σύνολό 

τους για την τοποθέτηση και την φιλοτέχνιση, θα επιβαρύνουν τον ίδιο το σύλλογο. Η ακριβής θέση 

τοποθέτησης και κάθε άλλη λεπτομέρεια (την επιλογή του βάθρου, της πινακίδας κλπ) θα διεκπεραιωθούν 

σε συνεργασία με την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου».  

Επακολούθησε συζήτηση η οποία βρίσκεται καταγεγραμμένη σε ηλεκτρονική που τηρείται στο 

αρχείο του γραφείου του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Αθανάσιο Ξυνίδη ο οποίος στην 

τοποθέτησή του μεταξύ άλλων είπε: «Θεωρώ ότι ο τρόπος με τον οποίο εισάγεται είναι λάθος. Με ποια 

λογική. Όχι της συνεισφοράς ή όχι του κάθε πολιτικού κατά τη διάρκειά του. Εμάς η αντίρρησή μας η οποία 

εκφράστηκε, γιατί αν μπούμε στην πολιτική αντιπαράθεση δεν είμαι…ο παππούς μου θα ήταν ο Σωκράτης, 

οπαδός της πολιτικής κληρονομιάς, του Εθνάρχου Καραμανλή, εγώ δεν είμαι καθόλου οπαδός, γιατί θεωρώ 

ότι οι κληρονόμοι του εθνάρχου Καραμανλή έχουν εμπλακεί σε πολλά πράγματα και λίγο με επηρεάζει και 

η ανάμιξή μου με το Βατοπαίδι. Όπως και να έχει όμως το θέμα δεν μπορεί να μπαίνει μ’ αυτή την 

αιτιολογία που έρχεται. Δεν μπορεί δηλαδή να βάζεις σε μία πόλη πρώτον να μπαίνει σ’ αυτή τη λογική 

γιατί όπως έρχεται το έγγραφο, αυτό σου λέει. Εμάς ο σύλλογος τι μας λέει; Έχει ως πρωταρχικό σκοπό 

αυτό και ένας από τους τρόπους αυτούς είναι το άγαλμα ή ο ανδριάντας ή οτιδήποτε του Καραμανλή. Και 

μάλιστα σε έναν όγκο αρκετά ιδιαίτερο και αρκετά μεγάλο. Αυτό ανοίγει τους ασκούς του Αιόλου όπως είπε 

και ο κ. Τσεγγελίδης, είτε από την ίδια παράταξη κάποιοι να βάλουν θέμα γιατί ας πούμε ο Μητσοτάκης 

είχε 70 τόσα χρόνια, δεν είναι θέμα χρονικό, ή να βάλω εγώ του Παπανδρέου αύριο ας πούμε ή δεν ξέρω γω 

ποιανού. Δεν ενδιαφέρει αυτό όμως. Αυτό θα μπορούσε να πει το συμβούλιο και να ‘ρθει να πει εγώ θέλω ή 

δεν θέλω είναι θέμα πλειοψηφίας, είναι θέμα αντίληψης. Όμως οφείλω να συμφωνήσω με την επιστολή που 

έστειλε ο κ. Ανταμπούφης, γιατί πραγματικά βλέπω έναν αγώνα δρόμου να προχωρήσει αυτό το πράγμα που 

δεν το έχω δει άλλη φορά και με παραβίαση προ απαιτούμενων καταστάσεων. Δεν ευθύνεστε εσείς γι’ αυτό. 

Όταν έρχεται ένα τέτοιο θέμα και κάθε φορά που ήρθε ένα τέτοιο θέμα και θυμάμαι και τις αστείες 

αιτιολογίες με τις οποίες απορρίφθηκαν άλλα θέματα όπως ήταν ας πούμε να τιμήσουμε με κάτι έστω μια 

πλάκα τον Στέφανο τον Ιωαννίδη, με ταχύτητα φωτός πραγματικά, χωρίς να έχουμε την τεχνική υπηρεσία 

να εισηγείται καν εάν και πού μπορεί. Δεν είναι η ταχύτητα εις βάρος της ασφαλείας, ας πάρουμε τώρα την 

απόφαση γιατί έτσι πρέπει να την πάρουμε και να ‘ρθούμε μετά εκ των υστέρων να δούμε τι ελλείψεις 

έχουμε να τις καλύψουμε. Ούτε αυτό μπορεί να γίνεται με προϋποθέσεις γιατί ξαναλέω ότι έτσι ανοίγουμε 

μια διαδικασία όπου ο καθένας μετά θα έρχεται και θα βάζει ανάλογα με τις συγκυρία και την πλειοψηφία 

που θα διαμορφώνει εδώ μέσα θέματα για αγάλματα ή όχι τα οποία μάλλον θα δημιουργούν θέματα παρά θα 

λύνουν. Ξαναλέω και το τονίζω για να μην θεωρηθεί δεν είναι πολιτικής ακύρωσης του οποιουδήποτε 

πολιτικού. Στο τέλος, τέλος, η πλειοψηφία αποφασίζει για κάποια πράγματα. Αλλά σαν διαδικασία είναι 

λάθος και νομίζω ότι αδικείται και το όλο εγχείρημα. Αυτή η πίεση του χρόνου και η όλη ένταση, εγώ 

προσωπικά θεωρώ αλλά είναι θέμα του συλλόγου, δεν μ’ ενδιαφέρει, δεν είμαι μέλος, ότι υπάρχουν…όταν 

λέμε για προώθηση δεν είναι…είναι του παλιού υπαρκτού σοσιαλισμού όπως είπε σωστά ο Γιώργος ο 

Κολλάρος, δηλαδή τα τεράστια αγάλματα πλέον δεν δίνουν αυτή τη λύση αλλά οι ημερίδες, οι μελέτες, οι 

συζητήσεις, οι εισηγήσεις, νομίζω ότι δίνουν περισσότερη προοπτική στο έργο. εν πάση περιπτώσει. Με 

βάση αυτή την προοπτική εμείς και τότε είπαμε κατά και σήμερα λέμε κατά. Δεν μπορούμε να 

παραβλέψουμε αυτή την ιστορία, δείτε το γιατί νομίζω ότι ανοίγετε μια διαδικασία για την οποία η πόλη θα 

υποφέρει». 

 Ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Νικόλαο Ανταμπούφη ο οποίος στην 

τοποθέτησή του είπε: «Πιο πολλά ακούσαμε για το τι έχουμε πει και τι έχουμε γράψει παρά για το ποια είναι 

η εισήγηση. Να ξεκαθαρίσω από την αρχή ότι εδώ πέρα σήμερα δεν συζητάμε την κρίση του ΔΣ για το 

πρόσωπο του Κων/νου Καραμανλή. Ούτε έχουμε μια γενικότερη ιδεολογική συζήτηση όπως θέλουν πολλοί 

να διολισθήσει εκεί πέρα, γύρω από το πρόσωπο και την ιστορικότητά του. Και αυτά είναι λόγια που έχω 

χρησιμοποιήσει και στη συνεδρία της ΕΠΖ. Και την ιστορία γνωρίζω και ασχολούμαι και διαβάζω κι έχω 

και άποψη αλλά δεν είναι της παρούσης. Εάν κάποιοι διακρίνουν την άποψή μου από αυτά που δημοσιεύω 



 

γιατί δεν κρύβω τα λόγια μου ποτέ μπορούν καν κάνουν τις εκτιμήσεις τους αλλά θα παρακαλούσα να μην 

χρησιμοποιούν το συνδικαλιστικό κόλπο του ευτελισμού των απόψεων προσπαθώντας να μεταφέρουν 

αλλού τη συζήτηση. Οποιοσδήποτε σύλλογος έχει κάθε δικαίωμα να θέτει τα αιτήματά του και να έχει τις 

απόψεις του, εμείς ως ΔΣ έχουμε ευθύνη και φροντίδα να εκφράζουμε τη συνολική βούληση, όπως την 

εκτιμούμε κάθε φορά, γι’ αυτό το λόγο μας έχουνε βάλει σ’ αυτές εδώ τις θέσεις, των συμπολιτών μας. 

Επίσης, μια τέτοια απόφαση δεν είναι παρόμοια με τις υπόλοιπες αποφάσεις, γιατί όλοι γνωρίζετε και 

καταλαβαίνετε ή μάλλον όλοι γνωρίζουμε και καταλαβαίνουμε ότι ένα τέτοιο…μια τέτοια απόφαση, ένα 

τέτοιο εγχείρημα, αφήνει μόνιμο αποτύπωμα στο χώρο της πόλης. Και δεν είναι μόνον ο συμβολισμός που 

μπορεί να εκφράζει. Και δεν έχει να κάνει μόνο με την συμφωνία γύρω από ιδεολογικές ή πολιτικές 

απόψεις. Στην πόλη υπάρχουν αγάλματα κι άλλων για των οποίων τις απόψεις έχω διαφωνίες ή έχουν 

τιμηθεί και άλλοι για τους οποίους εγώ προσωπικά έχω διαφωνίες, όμως η αντίδρασή μου ήταν πάντοτε σε 

αυτό εδώ το πλαίσιο. Εμένα με ενδιαφέρει ο δήμος της Ξάνθης και το ΔΣ να βγάζει αποφάσεις οι οποίες 

διέπονται από νομιμότητα και διέπονται από σαφήνεια και από αίσθημα ευθύνης. Και γι’ αυτό το λόγο, 

έριξα το βάρος της κριτικής μου στη διαδικασία η οποία πράγματι ήταν πρωτόγνωρη, αλλά ας μη βιαστούμε 

να πούμε ένα μπράβο για το γρήγορο της διαδικασίας και να ευχηθούμε πάντα τέτοια, διότι εάν είναι 

πάντοτε να βγάζουμε αποφάσεις με προφορικές γνωμοδοτήσεις, αν είναι πάντοτε να βγάζουμε αποφάσεις 

όπου έγγραφα που απέχουν μεταξύ τους 10 μέρες, έχουν το ίδιο πρωτόκολλο και αν είναι πάντοτε να 

βγάζουμε αποφάσεις όπου από τη μια συνεδρίαση σ’ αυτή τη σκυταλοδρομία των συνεδριάσεων μέχρι την 

άλλη συμπληρώνονται, εξειδικεύονται, ερμηνεύονται και πάει λέγοντας, μπορεί κανείς να χρησιμοποιήσει 

όχι δεν θα πάρουμε. Δεν θέλουμε τέτοια γρηγοράδα. Και αυτοί είναι η βασική μας αντίρρηση. Και 

θεωρούμε ότι δεν πρέπει να προχωρήσουμε σ’ αυτή τη διαδικασία παρά να γυρίσει το θέμα πίσω και να 

εξεταστεί με όλες τις παραμέτρους του. Γιατί φυσικά δεν μπορούμε να πούμε ok αποφασίζουμε και μετά η 

τεχνική υπηρεσία θα μας κάνει και τη μελέτη. Κι εγώ σας λέω δεν είναι μόνο η στατικότητα και η 

επικινδυνότητα αυτό είναι μία από τις παραμέτρους. Έχει να κάνει και με την παρέμβαση στο συνολικό 

αρχιτεκτονικό τοπίο. Και εν πάση περιπτώσει στο τέλος, τέλος έχει να κάνει και με το πώς οραματιζόμαστε 

και τι θέλουμε να κάνουμε εμείς σαν ΔΣ με την εικόνα και το μήνυμα που βγάζει προς τα έξω αυτή εδώ η 

πόλη. Βεβαίως και έχω τοποθετηθεί και το έχω κάνει δημόσια και όχι μόνο τώρα, πολλά χρόνια πριν, όταν 

ακόμα κάποιοι άλλοι δεν ήταν σ’ αυτό εδώ το ΔΣ λέγοντας ότι είναι ώριμοι οι καιροί όπου πρέπει να 

βγάλουμε ορισμένα μνημεία. Όχι να προσθέσουμε κάποια άλλα καινούρια. Πρέπει αυτή τη συζήτηση να την 

κάνουμε και με θάρρος και με παρρησία και με σοβαρότητα. Γιατί εξακολουθούμε να έχουμε στην πόλη, 

εκείνα τα μνημεία που εξακολουθούν να διχάζουν. Ο κόσμος όμως έξω έχει κάνει πολλά βήματα μπροστά 

από αυτή την εποχή. Αυτή είναι η άποψή μου και δεν είναι η πρώτη φορά που έχει κατατεθεί. Και αυτό 

πρέπει να κάνουμε. Από κει και μετά βεβαίως έχει κάθε δικαίωμα η δημοτική αρχή, η οποία έχει 

εξασφαλισμένη μια τεχνητή πλειοψηφία λόγω του γνωστού νόμου που υπάρχει για τη διαμόρφωση της 

πλειοψηφίας στο ΔΣ να πάρει τις αποφάσεις της. Όμως θα πρέπει να σκεφτεί πολύ σοβαρά το ότι λειτουργεί 

με μια λογική επικυριαρχίας στην πόλη. Πολιτικής επικυριαρχίας. Και αυτό ποτέ δεν είχε σωστό 

αποτέλεσμα. Δεν ενδιαφέρει αν για μικροκομματικούς λόγους, για εσωκομματικούς λόγους ή για 

εντυπώσεις προσωπικές ή όχι ορισμένων θα πρέπει όλος ο δήμος να δεσμευτεί με μία τέτοια μόνιμού τύπου 

απόφαση. Λέω λοιπόν ότι είναι λάθος και είναι ιστορικό λάθος να παίρνουμε στο πόδι μέσα σε 5 μέρες, με 

αυτές εδώ τις διαδικασίες μία τέτοια απόφαση. Επιμελώς γιατί τελειώνω την τοποθέτησή μου δεν 

αναφέρθηκα καθόλου στο πρόσωπο και την ιστορικότητα του Κων/νου Καραμανλή. Εκείνο που μπορώ να 

πω είναι ότι υπήρξε ένας από τους πολιτικούς που παίξανε πολύ σημαντικό ρόλο στα τελευταία 60-7- 

χρόνια και την πολιτική ζωή του τόπου μας και αυτό από μόνο του αποτελεί έναν παράγοντα αξιοσημείωτο. 

Όμως δεν κρίνω όπως βιάστηκε η κ. πρόεδρος να μου αποδώσει με ιδεολογικά κριτήρια τις όποιες 

αποφάσεις και αυτό το έχω αποδείξει και σε προγενέστερες προτάσεις. Είτε για ονοματοδοσίες είτε για 

άλλου τύπου τιμητικές διακρίσεις. Καταψηφίζουμε εμείς λοιπόν και καλούμε το ΔΣ πραγματικά να στείλει 

πίσω αυτήν εδώ την απόφαση την πρόταση για να εξεταστεί με τον τρόπο που πρέπει. Γιατί πέρα από όλα τα 

άλλα ουσιαστικά και η διαδικασία που έχει ακολουθηθεί έχει μεγάλα προβλήματα και δεν αρκεί να είναι 

νομότυπη. Κατά τη γνώμη δεν είναι και νομότυπη». 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Γεώργιο Κολλάρο ο οποίος στην 

τοποθέτησή του μεταξύ άλλων είπε: «εμείς η λαϊκή Συσπείρωση είμαστε μια παράταξη που τη στηρίζει το 

ΚΚΕ. Που σημαίνει ότι δεν μπορούμε να λέμε για τις διαδικασίες. Πρέπει να μιλήσουμε για το πραγματικό 

γεγονός το οποίο λέει τα εξής. Έχει δικαίωμα κάποιος ειδικά όταν πολιτικά κυριαρχεί στη ζωή να εκφράζει 

με τον όποιο τρόπο νομίζει καλύτερα και να προβάλει αυτά που εκείνος νομίζει θετικά; Νομίζω ότι σ’ αυτό 

το ερώτημα δυστυχώς δεν απάντησαν ούτε οι υπέρμαχοι ούτε οι εμφανιζόμενοι ως αντίθετοι στη 



 

διαδικασία. Αντίθετα τις μέρες που πέρασαν εγώ έβλεπα συνεχώς τρεις προτομές στις τοπικές εφημερίδες, 

αριστερά τον κ. Ανταμπούφη, στο κέντρο ο Καραμανλής και δεξιά η πρόεδρος και δεν ήξερα πραγματικά αν 

το ζήτημα είναι αυτό ή αν θα πρέπει να συζητήσουμε επί της ουσίας. Να θυμίσω ότι το ΔΣ έχει πάρει 

απόφαση να μετονομάσει ένα μικρό τμήμα πίσω από το διοικητήριο σε πλατεία Εθνικής Αντίστασης που 

στην ουσία είναι πεζοδρόμιο Εθνικής Αντίστασης, είναι καταγεγραμμένο και στη διαύγεια και στις 

αποφάσεις μας κι ακόμα μια ταμπελίτσα δεν μπήκε. Έχω ένα παράπονο. Να θυμίσω ακόμα ότι σαν σήμερα 

ένας αμερικανός στρατιώτης σκότωσε ένα στρατηγό του ΕΛΑΣ τον Σαράφη ο οποίος δεν είναι τυχαίο 

πρόσωπο. Αλλά δεν διεκδικώ να του στήσουμε άγαλμα σήμερα γιατί το πώς θα κρίνει η ιστορία στο μέλλον 

την προσφορά των ανθρώπων δεν μπορώ να την προβλέψω. Ο Κων/νος Καραμανλής έχει τρεις περιόδους 

στη ζωή του, οι οποίες δεν μοιάζουν και πολύ μεταξύ τους. Να θυμίσω ότι στην κυριότερη από αυτές, η 

οποία ξεκινάει με το χαρακτηρισμό των χουντικών που απέμειναν σαν σταγονίδια που δεν μπορούν να τον 

συγχωρήσουν τουλάχιστον οι εν ζωή αγωνιστές, όμως είναι ο άνθρωπος που την ίδια περίοδο αυτή, βγάζει 

τη χώρα από το ΝΑΤΟ και κλείνει τις βάσεις έστω για μικρό διάστημα που σημαίνει ότι αφουγκράζεται 

καλά το τι σημαίνει για το λαό να έχει ορισμένα πρότυπα μπροστά του και να εφαρμόζεται μια πολιτική. Ο 

Κων/νος Καραμανλής σ’ αυτή την περίοδο που είναι η πιο μεγάλη και η πιο ουσιαστική θα έλεγα, δεν έχει 

και πολύ καλούς συνεργάτες πχ ο κ. Λάσκαρης προτείνει να καταργήσει την πάλη των τάξεων και γίνεται 

περίγελος και ο ίδιος βέβαια σαν υπουργός αλλά καταλαβαίνεται ότι και ο πρωθυπουργός της χώρας τον 

μάζεψε κάποια στιγμή. Τον μάλωσε, επειδή είπε ότι με τόσο κόσμο στα πεζοδρόμια είναι βλακείες αυτά που 

πας να κάνεις. Κων/νος Καραμανλής έχει και μια διάρκεια λόγου πριν. Που την πληρώνει και ο ίδιος να σας 

πω γιατί φεύγει από τη χώρα σαν Τριανταφυλλίδης. Η αστική τάξη έχει οράματα και ο Καραμανλής 

βοήθησε πάρα πολύ στο να τα υλοποιήσουν. Πχ, η ένταξη στην ΕΕ και ο προσανατολισμός της χώρας, 

οφείλεται σε μεγάλο βαθμό στο συγκεκριμένο πρόσωπο. Που δεν σημαίνει ότι δεν του στήνω άγαλμα ή του 

στήνω. Αλλά δείτε, εκείνη την περίοδο επίσης ο λαός μας έλεγε ότι η ξένη ακρίδα…όλα αυτά εδώ κι ο 

Καραμανλής έλεγε μένουμε στη δύση, πιστεύουμε στη δύση, έφερνε ένα κλίμα περίεργο. Επίσης σήμερα, 

όσο κι αν πιστέψει κανείς στα γκάλοπ, εγώ προσωπικά δεν τα πολυπιστεύω, περίπου ένας στους τρεις 

Έλληνες όμως δεν είναι ευνοϊκά διακείμενος απέναντι σ’ αυτή την ΕΕ που ζούμε. Που δεν λέω ότι είναι 

αυτή που ονειρευόταν ο Καραμανλής ή που ήθελε να φτιάξει η αστική τάξη της χώρας, αλλά όπως και να το 

κάνεις το να έρχεσαι με ταρατατζούμ να στήσεις ένα άγαλμα και το λέω με κάθε φιλική διάθεση απέναντι 

στους ανθρώπους ίσως θα έπρεπε να προηγηθούν άλλα βήματα. Λέω δηλαδή ότι εγώ δεν είδα εκδηλώσεις, 

αυτό που λέω, εκθέσεις, αναλύσεις, ομιλίες, να υπάρξει αντιπαράθεση πιθανόν, εγώ δεν λέω ότι έχω 100% 

δίκιο, αλλά αυτές τις μέρες δεν είναι το διαδικαστικό ειλικρινά. Σ’ έναν κόσμο που υποφέρει που η 

κυβέρνηση, η συγκυβέρνηση η σημερινή τον έχει φτάσει σ’ αυτά τα όρια, να τον στείλουμε να ρίχνει 

μπογιές, δεν ξέρω τι άλλο κάνουνε στα αγάλματα. Και όχι μόνο του Καραμανλή, για να μην 

κοροϊδευόμαστε, έξω από την Ακαδημία Αθηνών στην Αθήνα ο Καμίνης ο καημένος, κάθε τρεις και λίγο 

πάει και βρίσκει κομμένα κεφάλια από ανθρώπους που είχαν μια αξία και εγώ δεν λέω αλίμονο ότι δεν 

έχουν ούτε ο Βενιζέλος που εδώ έχει ένα τεράστιο άγαλμα, δυσανάλογο με το τι σημαίνει για την πόλη μας 

η παρουσία του και δεν ξέρω αν και το αυριανό άγαλμα θα έχει να παίξει κάποιο ρόλο. Εμείς λοιπόν όχι για 

διαδικαστικούς λόγους απλώς για πολιτικούς λόγους που δεν ξεκινάνε από εχθρότητα δεξιάς αριστεράς 

γιατί επιτέλους οι κομμουνιστές μετά από 100 χρόνια ζωής έχουμε βγάλει το συμπέρασμα. Ο λαός δεν 

χωρίζεται πράσινα και μπλε καφενεία, δεξιός και αριστερός. Είναι ποιος είναι φτωχός και ποιος έχει πλούτη 

χωρίς να δουλεύει, εμείς είμαστε με το ένα κομμάτι, σε κάποιες αποφάσεις του κι ο Καραμανλής έδειξε ότι 

μπορούσε να είναι κι αν του καταλογίζουμε κάτι είναι ότι θα μπορούσε να κάνει περισσότερα σ’ αυτή την 

κατεύθυνση. Κλείνοντας εδώ την τοποθέτηση κ. πρόεδρε, δεν θέλω να πω περισσότερα, νομίζω ότι είναι 

ακριβώς αυτό το ζήτημα. Κάποιοι έχουν δικαίωμα να το κάνουν. Να ξανασκεφτούν μήπως η περίοδος δεν 

ευνοεί, δηλαδή δεν έγινε και κάποια συζήτηση. Εγώ ούτε αισθητικούς λόγους βάζω ούτε διαδικαστικούς, το 

καταλαβαίνετε και να σας πω και κάτι σας το είπα κι από την αρχή. όταν θα έρθει η ώρα πιθανόν να δείτε κι 

άλλα αγάλματα στην πόλη. Δεν είμαι κατά των αγαλμάτων. Και στο κάτω, κάτω, ο καθένας νομίζει τις αξίες 

του μπορεί να τις προβάλει με όποιον τρόπο θέλει, αν είχα ψήφο στην ΕΠΖ θα ήταν αρνητική. Όχι για το 

άγαλμα. Το ξαναλέω επειδή είναι εδώ και ο πρόεδρος του συλλόγου αλλά για το τι φέρνει σαν λογική αυτή 

τη στιγμή στην πόλη και στον τρόπο που ζουν οι κάτοικοί της». 

Αμέσως μετά το λόγο πήρε ο Δήμαρχος Ξάνθης κ. Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος ο οποίος είπε: 

«Επειδή ακούστηκε μέσα στην αίθουσα ότι η πλειοψηφία και η πλειοψηφία και η πλειοψηφία. Βεβαίως και 

θα συμφωνήσω μαζί σας. Όμως θα συμφωνήσω με έναν άλλον τρόπο. Πράγματι στις δημοκρατίες οι 

πλειοψηφίες αποφασίζουν. Κι όταν λέμε πλειοψηφία εννοούμε την πλειοψηφία του ΔΣ και όχι την 

πλειοψηφούσα παράταξη. Αν η πλειοψηφούσα άποψη επί του θέματος ταυτίζεται, βεβαίως αυτό είναι θετικό 



 

όσο αφορά και τις αποφάσεις οι οποίες λαμβάνονται. Όμως σήμερα δεν συζητάμε εδώ για το μέγεθος του 

Κων/νου Καραμανλή. Αυτό νομίζω ότι είμαστε πολύ μικροί να το κρίνουμε εμείς. Αυτό το έκρινε η ίδια η 

ιστορία, το έκριναν οι ηγέτες πάρα πολλών ξένων χωρών και το έκρινε αν θέλετε και η όλη η πολιτική 

ηγεσία διαχρονικά στην Ελλάδα. Είναι λάθος να συζητάμε κάτι τέτοιο. Υπάρχει ένα αίτημα λοιπόν, το οποίο 

με την απόφαση του ΔΣ καλούμαστε εμείς να πούμε να τοποθετηθεί ή να μην τοποθετηθεί. Εάν μπούμε στη 

διαδικασία να πούμε πόσο μεγάλος ήταν ο Εθνάρχης Κων/νος Καραμανλής, νομίζω ότι δεν διαφωνήσει 

κανείς εδώ μέσα, άλλωστε όπως είπα και η αντιπολίτευση κι αυτοί που τον πολέμησαν αναγνώρισαν την 

ηγετική φυσιογνωμία του στη χώρα». 

Τέλος ο Πρόεδρος κάλεσε το σώμα να αποφασίσει σχετικά. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων, έχοντας υπόψη την εν λόγω εισήγηση 

καθώς και α) οι διατάξεις του Ν.3852/10,  β) η αριθ.58/23-5-2017 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας ζωής, 

γ) η αριθ.πρωτ.20227/18-5-2017 εισήγηση με τα δικαιολογητικά της 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 

Εγκρίνει τη με αριθμό 58/2017 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής σχετικά με την τοποθέτηση 

αγάλματος του Κωνσταντίνου Καραμανλή, με μέγιστες διατάσεις 2,5 μ. ύψος, 5 μ. πλάτος και 5 μ. μήκος, 

στο σημείο μεταξύ της πλατείας Διοικητηρίου και του Ιερού Ναού της Αγίας του Θεού Σοφίας. Τα έξοδα, 

στο σύνολό τους για την τοποθέτηση και την φιλοτέχνιση, θα επιβαρύνουν τον ίδιο το σύλλογο. Η ακριβής 

θέση τοποθέτησης και κάθε άλλη λεπτομέρεια (την επιλογή του βάθρου, της πινακίδας κλπ) θα 

διεκπεραιωθούν σε συνεργασία με την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου. 

Μειοψήφησαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Αθανάσιος Ξυνίδης, Νικόλαος Ανταμπούφης, Γεώργιος 

Κολλάρος, Βασιλούδης Ηλίας, Μυλωνάς Γεώργιος, Τσαρεκτσή Τζενάν και Φανουράκης Εμμανουήλ για 

τους λόγους που αναφέρονται στο ιστορικό μέρος της παρούσης απόφασης. 

…………………………………………………………………………………………………............... 

Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

      Ο Πρόεδρος                     Τα μέλη 

Δρεμσίζης Ιωάννης                                                   (Ακολουθούν υπογραφές) 

    (Υπογραφή) 

Ακριβές απόσπασμα 

Ξάνθη 28-06-2017 

Με εντολή Δημάρχου 

Η Ειδική Γραμματέας του Δημ.Σ/λίου 
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